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Zusammenfassung

        
In einer konsekutiven Studie haben wir die Refraktionsänderungen bei 117 Patienten nach konventioneller Ablatiochirurgie untersucht. Davon waren 54 Patienten mit einer Plombe, 18 mit einer Cerclage und 45 mit einer Kombination dieser beiden Methoden behandelt worden. Die Änderungen des sphärischen Äquivalents waren bei der kombinierten Cerclage- und Plombenoperation am ausgeprägsten und lagen bei etwa 2 dpt. Es bestand ein Zusammenhang zwischen Buckelhöhe und Refraktionsänderungen (p=0.0297).


      
        
Summary

        
In a comparative study we examined the refractive changes in 117 patients following conventional buckling retinal detachment surgery. Of these, 54 had had a segmental sceral buckle, 18, an encircling buckle, and 45, a combination of both methods. Comprising about 2D, the changes in spherical equivalent were most marked in the patients who had had combined operations. A correlation exists between buckle height and extent of refractive change (p=0.0297).
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